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Advocaat Van Den Bleeken: "Mijn cliënt vraagt geen
vrijlating, maar euthanasie"
Advocaat Jos Vander Velpen over reactie van Frank Van Den Bleeken op
nieuws dat hij toch niet mag sterven
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In zijn cel in de gevangenis van Turnhout telde Frank Van Den Bleeken ongeduldig de uren af.
Tot maandagavond dat telefoontje kwam. "Mijn cliënt vraagt geen vrijlating", zei advocaat Jos
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Vander Velpen, na een gesprek met hem. "Hij heeft maar één ding gevraagd, en dat is
euthanasie."

De gevangenis van Turnhout ligt enkele meters van de Warande, symbool voor het mooie dat de
mensheid voortbrengt. Het is een klein grauw 19deeeuws gebouwtje waar iets voor halfvier een
ingetogen Jos Vander Velpen naar buiten komt gestapt. De Antwerpse advocaat en voorzitter van de
Liga voor de Mensenrechten straalt altijd een zekere tristesse uit, maar na een gesprek van meer dan
een uur met Frank Van Den Bleeken meer dan ooit.

Hoe gaat het nu met hem?
Vander Velpen: "Mijnheer Van Den Bleeken is nog een beetje in shock, een beetje verdoofd. Hij heeft
pas gisteren vernomen van de arts dat die op dit ogenblik geen euthanasie wil toepassen en dat was
voor hem een complete verrassing. Hij had dit niet voelen aankomen. Het is nog te vroeg om het te
begrijpen. Hij kan het nog niet vatten. Uiteraard moet hij de gewetensvrijheid van de arts respecteren.
Als die in eer en geweten zegt 'ik doe het niet', dan ben je als patiënt verplicht om dat te aanvaarden, of
je dat nu wilt of niet. Het is op dit ogenblik echter wel moeilijk voor hem. Hij kan het niet plaatsen.
Maar goed, hij heeft geen keuze. Hij moet voorlopig aanvaarden dat de dokter afhaakt."

In de mededeling van minister Geens is sprake van een overbrenging naar een
gespecialiseerde instelling in Nederland op langere termijn, wat hij blijkbaar al langer
vroeg.
"Dat moet ik een beetje corrigeren. Mijnheer Van Den Bleeken heeft in al die jaren nooit iets gevraagd.
Hij vraagt geen vrijlating, hij heeft ook nooit een overplaatsing naar Nederland gevraagd. Hij heeft
maar één ding gevraagd, en dat is euthanasie.

"In het kader van het euthanasiedossier heeft men hem op een gegeven moment voorgesteld om naar
Nederland te gaan. Omdat de dokters de zekerheid wilden hebben dat er geen therapeutische
mogelijkheden meer zouden bestaan. Mijn cliënt is altijd constructief geweest en was dus bereid om
naar Nederland te gaan. Maar goed, dat was dan op dat ogenblik voor de toenmalige minister niet
mogelijk. Nu hoor ik dat minister Geens het blijkbaar wel voor elkaar denkt te krijgen. Ik hoop dat hij
daarin slaagt."

Hoe heeft het nieuws hem bereikt?
"Hij heeft het deze middag op tv gezien, zoals u en ik. Dat de dokter het niet wou doen, heeft hij
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gisteravond vernomen, en ik heb hem toen ook even kunnen bellen. Het nieuws over wat de minister
wil ondernemen kreeg hij via tv. Best wel surrealistisch.

"Mijn cliënt is intelligent, maar niet intelligent genoeg om dit te begrijpen. Hij was volledig gefocust op
zondag. Alles was geregeld, ook de begrafenis. Er waren gesprekken om de uitvaart te organiseren in
Turnhout. De familie was ingelicht. De afscheidsbrieven waren geschreven. Dit is een erg pijnlijk
moment.

"Zijn euthanasieaanvraag dateert al van vier jaar geleden. Ik begrijp wel dat de dokters niet over één
nacht ijs wilden gaan en zijn situatie grondig willen onderzoeken, en dat hebben ze ook gedaan. Er
waren verschillende adviezen van geneesheren die van oordeel waren dat mijnheer Van Den Bleeken
beantwoordde aan de wettelijke voorwaarden voor euthanasie, maar uiteindelijk is het altijd de
behandelende arts die in eer en geweten moet beslissen of hij het doet of niet.

"Alleen is het voor mijnheer Van Den Bleeken heel moeilijk te vatten dat de arts amper enkele dagen
voor de euthanasie zou plaatsvinden zegt dat hij het op dit ogenblik niet kan doen."

Is u duidelijk geworden wat er in 24 uur is gewijzigd voor zijn arts?
"Dat is voor mij ook een raadsel en ik ga daar ook geen enkele verklaring over afleggen omdat dit tot
het medische geheim behoort, en dat moet ik respecteren."

Wat vindt hij van een overbrenging naar het Forensisch Psychiatrisch Centrum in Gent?
"Hij is ook daar nooit vragende partij voor geweest, maar u moet wel begrijpen dat hij hier in deze
gevangenis niet kan blijven. Het is een heel moeilijke situatie. De toestand voor de geïnterneerden is
hier in Turnhout al zorgwekkend, maar voor hem is ze dat nog meer.

"Zijn lijden is in eerste instantie gelinkt aan zijn psychische handicap. Natuurlijk is men daar hier van
op de hoogte, maar over zijn euthanasie kan hij met niemand praten. Er is één enkele psychiater voor
de hele instelling. Het is voor hem heel moeilijk leven hier. Voor hem is het wenselijk dat hij
overgebracht wordt naar een andere plek."

Heeft hij ergens een timing meegekregen over wat er nu verder met hem gaat gebeuren?
"Hij heeft enkel gehoord wat de minister op tv heeft verteld. Dat moet nu misschien eerst even
bezinken."


